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Protokół Nr XLII/09 
sesji Rady Miejskiej w Czempiniu  

odbytej w dniu 17 grudnia 2009 roku  
o godzinie 15.00 w Urzędzie Gminy w Czempiniu  

 
 
Obrady rozpoczęto w dniu 17 grudnia 2009 roku o godzinie 15.00. 
Obrady zakończono w dniu 17 grudnia 2009 roku o godzinie 17.00.  
W XLII sesji Rady Miejskiej udział wzięło 14 radnych. 
Ponadto, uczestniczyli w niej: 

• Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Lew – Pilarska; 
• Zastępca Burmistrza Gminy Czempiń – Jan Kaźmierczak;  
• Skarbnik Gminy Czempiń Halina Łączna; 
• Zastępca Skarbnika Gminy Czempiń – Hanna ZastroŜna;  
• Sekretarz Urzędu Gminy w Czempiniu – Aleksandra Marciniak;  
• Radca prawny – Roman Hojan; 
• Przewodniczący MłodzieŜowej Rady Miejskiej w Czempiniu – Krzysztof Kupiec; 
• Komendant Gminny OSP – Jan Kasperski;  
• Kierownik Posterunku Policji w Czempiniu – Dariusz Piotrowski;  
• Dyrektorzy Gminnych Jednostek Organizacyjnych, 
• Kierownicy Referatów Urzędu Gminy w Czempiniu,  
• Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli w Czempiniu, 
• Dziennikarze, 
• Mieszkańcy gminy Czempiń. 

 
Do punktu 1 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz w dniu 17 grudnia 2009 
roku o godzinie 15.00 otworzył XLII sesję Rady Miejskiej i po powitaniu radnych oraz gości 
oświadczył, Ŝe zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co 
wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: 13 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” powołała na Sekretarza 
obrad XLII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu radną ElŜbietę Grygier.  
 

Do punktu 2 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz poinformował, Ŝe radni 
Rady Miejskiej w Czempiniu otrzymali porządek obrad XLII sesji. Do przedłoŜonego 
porządku obrad: 
 
W dniu 17 grudnia 2009 roku Burmistrz Gminy Czempiń złoŜyła wniosek o wprowadzenie do 
porządku obrad punktów: 

1. „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu gminy 
Czempiń na 2009 rok.”; 

2. „Podjęcie uchwały w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają                
z upływem 2009 roku”.   
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3. „Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Czempiń zadania 
zarządzania publicznymi drogami powiatowymi na terenie miasta Czempinia”. 

Wniosek stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie wprowadziła 
do porządku obrad punkt: „Podj ęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia budŜetu gminy Czempiń na 2009 rok.” w punkcie 4a porządku 
obrad.  
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie wprowadziła 
do porządku obrad punkt: „Podj ęcie uchwały w sprawie wykazu wydatków, 
które nie wygasają z upływem 2009 roku” w punkcie 4b porządku obrad.  
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie wprowadziła 
do porządku obrad punkt: „Podj ęcie uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę 
Czempiń zadania zarządzania publicznymi drogami powiatowymi na terenie 
miasta Czempinia” w punkcie 4c porządku obrad.  

 
Wobec powyŜszego porządek obrad posiedzenia przedstawiał się w sposób następujący:  

1. Otwarcie obrad.  
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XLI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 

      4a.Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu gminy  
Czempiń na 2009 rok. 

      4b. Podjęcie uchwały w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem 2009 
roku.   

 4c. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Czempiń zadania zarządzania 
publicznymi drogami powiatowymi na terenie miasta Czempinia. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Czempiń na 2010 rok: 
a) odczytanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Czempiń 

na 2010 rok; 
b) odczytanie opinii i wniosków komisji stałych Rady Miejskiej w Czempiniu                         

i wniosków radnych; 
c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu;  
d) odczytanie stanowiska Burmistrza Gminy Czempiń w sprawie opinii                         

i wniosków komisji stałych Rady Miejskiej w Czempiniu, Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu i wniosków radnych; 

e) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i przegłosowanie poprawek; 
f) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu gminy 

Czempiń na 2010 rok. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Czempiniu na 2010 rok . 
7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy Czempiń w okresie międzysesyjnym.  
8. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu z działalności                  

w okresie międzysesyjnym.  
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
10. Wolne głosy i wnioski.  
11. Zakończenie sesji.  
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Do punktu 3 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, Ŝe 
zapoznał się z protokołem z XLI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu i nie ma zastrzeŜeń co do 
jego treści.  
  
Radna ElŜbieta Grygier nadzorująca sporządzenie protokołu z XLI sesji Rady Miejskiej               
w Czempiniu stwierdziła, Ŝe nie ma zastrzeŜeń co do jego treści i wnosi do Rady Miejskiej           
w Czempiniu o przyjęcie go bez odczytania.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych jednogłośnie przyjęła protokół 
z XLI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu odbytej w dniu 2 grudnia 2009 roku.  

 
Do punktu 4 porządku obrad: 
 
Interpelacje zgłosił radny Aleksander Wieliński w sprawach:  

• naprawy studzienki na ulicy Słowackiego w Czempiniu;  
• oznakowania znakami ostrzegawczymi muld połoŜonych na ulicy śeromskiego                

w Czempiniu.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz zarządził                   
20 – minutową przerwę w obradach sesji celem omówienia wprowadzonych do porządku 
obrad projektów uchwał.  
 
Po wznowieniu obrad przez Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu radnego 
Krzysztofa Sankiewicza przystąpiono do realizacji punktu 4a porządku obrad.  
 
Do punktu 4a porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu gminy  Czempiń 
na 2009 rok przedstawionej wraz z uzasadnieniem przez Zastępcę Skarbnika Gminy 
Czempiń – Hannę ZastroŜną, uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę nr XLII/245/09 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 17 grudnia 2009r.             
zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu gminy  Czempiń na 2009 rok 
przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Zastępcę Skarbnika Gminy Czempiń – 
Hannę ZastroŜną. 
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 4b porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem 2009 roku 
przedstawionej wraz uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy Czempiń – Halinę Łączną, uwag 
nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę nr XLII/246/09 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 17 grudnia 2009r.            
w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem 2009 roku 
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przedstawioną wraz uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy Czempiń – Halinę 
Łączną.              
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 4c porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Czempiń zadania zarządzania 
publicznymi drogami powiatowymi na terenie miasta Czempinia przedstawionej wraz 
uzasadnieniem przez Burmistrz Gminy Dorotę Lew - Pilarską, uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę nr XLII/247/09 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 17 grudnia 2009r.             
w sprawie przyjęcia przez Gminę Czempiń zadania zarządzania publicznymi 
drogami powiatowymi na terenie miasta Czempinia przedstawioną wraz 
uzasadnieniem przez Burmistrz Gminy Dorotę Lew – Pilarską.            
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 5 porządku obrad:  
 
Ad. 1) Odczytania projektu uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Czempiń na 2010 

rok dokonała Skarbnik Gminy Czempiń Halina Łączna.  
 
Ad. 2) Przewodnicząca Komisji Finansów i BudŜetu oraz Spraw Socjalnych radna ElŜbieta 

Grygier odczytała Opinię w sprawie projektu budŜetu Gminy Czempiń na 2010 rok. 
Opinia stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 
Ad. 3) Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu odczytała Skarbnik Gminy 

Czempiń Halina Łączna.  
Opinia stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

 
Ad. 4) Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Lew – Pilarska  przedstawiła stanowisko                    

w sprawie opinii Komisji Rady Miejskiej w Czempiniu oraz opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o projekcie budŜetu gminy Czempiń na 2010 rok.  

            Stanowisko stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 5)  W dyskusji nad projektem budŜetu gminy Czempiń na 2010 rok:  
 
Radny Wojciech Adamski zadał pytanie, czy do projektu budŜetu wpłynęła tylko ta jedna 
propozycja zmiany, poniewaŜ podczas posiedzeń komisji było bardzo duŜo dyskusji, podczas 
których przedstawiano równieŜ inne wnioski, zatem czy zostały one zgłoszone do Burmistrza 
i ich nie uwzględniono, czy został złoŜony tylko ten jeden wniosek dotyczący wzrostu 
środków na sport. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz jako członek 
Komisji Finansów i BudŜetu oraz Spraw Socjalnych wskazał, Ŝe był obecny podczas 
posiedzenia tej komisji z przewodniczącymi stałych komisji Rady Miejskiej w Czempiniu              
i tylko ze strony Komisji Oświaty został złoŜony wniosek, który uwzględniono i przedłoŜono 
Burmistrzowi, zaś pozostali przewodniczący nie zgłaszali innych wniosków do opinii                   
w sprawie projektu budŜetu.    
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Radny Wojciech Adamski podkreślił, Ŝe „nie wie, w jakim celu Ŝeśmy wnioski na komisji 
stawiali, co naleŜy uwzględnić w poprawkach, skoro w ogóle tego dalej nie zgłoszono; jestem 
zaskoczony”.  
 
W odpowiedzi na pytanie radnego Krzysztofa Giemzy, czy przedstawione przez Burmistrz 
Gminy Czempiń poprawki do projektu budŜetu zostały uwzględnione w egzemplarzu 
przekazanym radnym, Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof 
Sankiewicz wyjaśnił, Ŝe zmiany przedstawione w autopoprawkach do budŜetu zostały 
uwzględnione w projekcie odczytanym przez Skarbnik Gminy. Przewodniczący radny 
Krzysztof Sankiewicz wskazał, Ŝe radni otrzymają uchwalony w takim kształcie budŜet. 
Przewodniczący radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, Ŝe Burmistrz poprawki do projektu 
budŜetu wnosi podczas sesji.  
 
Radny Krzysztof Giemza zawnioskował, aby w przyszłości autopoprawki do projektu budŜetu 
były radnym przedkładane na piśmie. 
 
Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe podczas posiedzeń komisji poruszano kwestie takie jak 
na przykład budowa targowiska – przed uchwaleniem kaŜdego budŜetu mówi się, Ŝe trzeba 
zbudować targowisko, juŜ w listopadzie 2009 roku miał być ostateczny projekt budowy, 
tymczasem okazuje się, Ŝe dopiero w 2010 roku będziemy mieli ostateczny projekt, nie 
moŜna teŜ mówić, Ŝe cokolwiek będzie robione, poniewaŜ w projekcie budŜetu na 2010 rok 
nie uwzględniono tego zadnia. Radny Wojciech Adamski podkreślił, Ŝe jak co roku budŜet 
jest „sprawnym zestawieniem cyfr i nie ma tu twórczej Ŝadnej działalności”. Radny Wojciech 
Adamski wskazał, Ŝe z przykrością przyjął informację o tym, iŜ Powiat kościański wykupuje 
grunty pod ścieŜki rowerowe na terenie Kościana, Krzywinia, Śmigla, tymczasem nie 
wymienia się Czempinia. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe podczas posiedzeń Komisji 
często dyskutowano na temat tego problemu. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe 
mieszkańcy Czempinia dziwią się, dlaczego w innych gminach jest po kilka tablic 
informujących, Ŝe zadanie zrealizowano z funduszy unijnych, zaś w gminie Czempiń nie ma 
ani jednej tablicy. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe nie ma Ŝadnego planu pozyskiwania 
środków zewnętrznych. Radny Wojciech Adamski pytał, dlaczego przedłuŜono dzierŜawę 
terenu pod stację benzynową na Rynku w Czempiniu nie podnosząc kosztów dzierŜawy – 
była to szansa pozyskania 10 000 – 15 000 zł do budŜetu. Radny Wojciech Adamski wskazał, 
Ŝe od trzech lat mówi się o tych samych zadaniach, których realizacja jest przesuwana                  
w czasie. Radny Wojciech Adamski odnosząc się do wypowiedzi radnego Krzysztofa Giemzy 
wskazał, Ŝe powinien znaleźć się czas na zapoznanie z projektem budŜetu po zmianach, 
ponadto pytanie radnego było skierowane do twórców budŜetu a nie do Przewodniczącego 
Rady.                 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz wyjaśnił, Ŝe to on 
wprowadził projekt uchwały do porządku obrad sesji i udzielił odpowiedzi zgodnie                        
z posiadaną przez siebie wiedzą. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, Ŝe radni nie mogli 
wcześniej otrzymać projektu budŜetu z naniesionymi poprawkami, poniewaŜ jeszcze                      
w trakcie sesji mogłoby się okazać, Ŝe radni wnoszą poprawki, które równieŜ w uchwale mają 
zostać uwzględnione, a nie zostałyby uwzględnione w tym projekcie budŜetu. Radny 
Krzysztof Sankiewicz podkreślił, Ŝe tak co roku wygląda procedura uchwalania budŜetu. 
Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, Ŝe podczas odczytywania przez Skarbnik Gminy 
projektu uchwały prosił o naniesienie poprawek w stosunku do projektu, który radni otrzymali 
wcześniej. 
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Radny Maciej Głochowiak wyraził pogląd, Ŝe projekt budŜetu na rok 2010 jest odwaŜny              
i będzie potrzeba wiele pracy, aby został on w pełni zrealizowany, tym bardziej, Ŝe trzeba 
będzie zrealizować kilkanaście inwestycji w ramach funduszu sołeckiego. Radny Maciej 
Głochowiak w odniesieniu do wypowiedzi radnego Wojciecha Adamskiego w sprawie 
ścieŜek rowerowych, wyraził pogląd, Ŝe nie mamy w gminie chodników, kanalizacji; inne 
gminy mogą sobie pozwolić na takie inwestycje, my nie, dlatego teŜ jest przeciwny 
wprowadzaniu do budŜetu gminy Czempiń zadania polegającego na budowie ścieŜek 
rowerowych, nie mając chodników, porządnych ulic i kanalizacji. Radny Maciej Głochowiak 
wskazał, Ŝe bardzo dobrym posunięciem jest zarezerwowanie śródków na podkłady 
geodezyjne do budowy dróg, poniewaŜ nie tracą one waŜności i „nasi następcy będą mieli 
pole do popisu”. Radny Maciej Głochowiak wyraził pogląd, Ŝe budŜet jest odwaŜny                       
i chciałby, aby w całości został zrealizowany. 
 
Radny Włodzimierz Kuciak wyjaśnił, Ŝe Komisja Rolnictwa Rady Miejskiej w Czempiniu 
występowała z wnioskami do Burmistrza o przekazanie wniosków do Zarządu Dróg 
Powiatowych w Kościanie w sprawie budowy ścieŜek rowerowych na terenie gminy 
Czempiń. Radny Włodzimierz Kuciak przypomniał, Ŝe Komisja otrzymała odpowiedź z ZDP 
w Kościanie, która wskazuje, Ŝe w 2010 roku zabezpieczone zostaną środki na podkłady 
geodezyjne dla budowy jednej ze ścieŜek. Radny Włodzimierz Kuciak poinformował, Ŝe 
pismo to równieŜ zostało przekazane do radnych powiatowych z terenu gminy Czempiń                
z prośbą o monitowanie w tej sprawie. 
 
Radny Augustyn Szymczak wskazał, Ŝe o inwestycje dotyczące ścieŜek rowerowych na 
terenie gminy powinno się zapytać radnych powiatowych, którzy jednak podczas dzisiejszej 
sesji są nieobecni.  
 
Radny Aleksander Wieliński wyraził pogląd, Ŝe projekt budŜetu gminy Czempiń na 2010 rok 
jest bardzo ambitny i naleŜy oczekiwać, Ŝe wszystkie zadania zostaną wykonane. Radny 
Aleksander Wieliński ustosunkowując się do wypowiedzi radnego Wojciecha Adamskiego 
wskazał, Ŝe podczas wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej i Komisji Oświaty został 
wypracowany wspólny wniosek, który przekazano do Komisji Finansów, inne komisje 
wniosków nie zgłaszały. Radny Aleksander Wieliński potwierdził, Ŝe został zgłoszony tylko 
ten jeden wniosek, który następnie przegłosowano i przekazano do Burmistrz Gminy i został 
on uwzględniony w autopoprawkach.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyraziła zdanie, iŜ krzywdzącym jest stwierdzenie przez 
radnego Wojciecha Adamskiego, Ŝe „budŜet to jest tylko zgrabne zestawienie cyferek”. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, Ŝe grupa osób na czele ze Skarbnikiem Gminy 
włoŜyła w ten budŜet ogrom pracy, poniewaŜ nie jest to tylko kosmetyczna sprawa, ale wielka 
odpowiedzialna praca, o której osoby, nie mające z tym styczności, nie mają w ogóle pojęcia. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, Ŝe w tym roku tworzenie budŜetu było 
szczególnie trudne, z uwagi na fakt, iŜ w trakcie roku została zmieniona ustawa o finansach 
publicznych i było do wyboru – napisanie budŜetu na ustawie dotychczas obowiązującej, co 
wywołałoby konieczność jej zmiany juŜ w styczniu lub przygotowanie budŜetu w oparciu                 
o nowe przepisy. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, Ŝe budŜet gminy Czempiń został 
przygotowany w oparciu o przepisy stare, nowe i wprowadzające nowe, naleŜy wiedzieć, Ŝe 
sztuką jest wszystkie nowe regulacje poznać i tak skonstruować budŜet, Ŝeby był zgodny                
z wszystkimi tymi przepisami. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, Ŝe wady 
wskazane przez RIO wynikały tylko i wyłącznie ze zmiany przepisów. Burmistrz Dorota Lew 
– Pilarska podkreśliła, Ŝe bardzo duŜo pracy wykonała Skarbnik Gminy i nie moŜna mówić, 
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Ŝe „to jest tylko zestawienie cyferek”, poniewaŜ jest to niepowaŜne podejście radnego do 
sprawy przygotowania budŜetu. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, Ŝe nieprawdą jest, Ŝe przy przedłuŜaniu umowy 
na dzierŜawę terenu pod stację benzynową na Rynku w Czempiniu nie jest podnoszony 
czynsz, kaŜdorazowo jego wysokość jest negocjowana, tak aby była jak najwyŜsza dla gminy. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła, Ŝe stacja benzynowa na razie na Rynku 
pozostaje, poniewaŜ nie stać gminy na przerobienie całego Rynku; dopiero, kiedy będzie taka 
moŜliwość finansowa umowa nie zostanie przedłuŜona.  
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, Ŝe mieszkańcy często powtarzają słowa 
wypowiadane w mediach, gdzie głośno mówi się o tym, Ŝe są pieniądze europejskie, tylko 
gminy muszą się o nie postarać. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, Ŝe nie jest to 
prawdą, jest szereg obostrzeń, które powodują, Ŝe gmina nie ma szans na pozyskanie tych 
środków. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, Ŝe często jest brana pod uwagę stopa 
bezrobocia, która u nas nie jest wysoka, jak równieŜ kwota dochodów na jednego mieszkańca. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, Ŝe nie ma czegoś takiego, jak „plan 
pozyskiwania środków europejskich”, poniewaŜ gminy generalnie są zaskakiwane, pojawia 
się ogłoszenie i trzeba działać. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, Ŝe brane są pod 
uwagę siły na zamiary, czyli podejmuje się działania, na jakie czempiński samorząd jest stać. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, Ŝe najwaŜniejszym do wykonania zadaniem do 
roku 2015 jest budowa kanalizacji, tymczasem wiadomo, Ŝe na ten cel gmina nie uzyska 
Ŝadnych środków europejskich, poniewaŜ mamy za mało mieszkańców na kilometr sieci – 
około 55-57, zaś wymóg jest 120.  
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, Ŝe nie jest zamiarem Burmistrza ani urzędników 
zaskakiwanie radnych wprowadzaniem poprawek do przedłoŜonego wcześniej projektu 
budŜetu; projekt jest przygotowywany w taki sposób, Ŝe dąŜy się do zaspokojenia zadań we 
wszystkich dziedzinach Ŝycia gminy. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe 
autopoprawki wynikają z wniosków, jakie radni składają do Burmistrza (wpłynęły w dniu              
9 grudnia 2009 roku), jak równieŜ z opinii RIO (wpłynęła do Urzędu Gminy w Czempiniu            
w dniu 11 grudnia 2009 roku). Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, Ŝe trzeba liczyć się 
równieŜ z tym, Ŝe pisma wprowadzające środki do budŜetu gminy mogą wpłynąć na dzień 
przed sesją. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, Ŝe wszystkie te wnioski zostały 
uwzględnione w projekcie budŜetu na 2010 rok, który został w dniu dzisiejszym odczytany. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, Ŝe nie wszystkie kwestie do końca są zaleŜne od 
Burmistrza i urzędników – reagują oni na zmiany uwarunkowane zewnętrznie i wprowadzają 
je do projektu budŜetu.  
 
Radny Wojciech Adamski podkreślił, Ŝe wyraził w swojej wcześniejszej wypowiedzi słowa 
uznania dla pracy Skarbnika, która jest trudna i czasochłonna, jednakŜe brakuje „ogólnego 
pozyskiwania środków; o targowisku mówimy trzy lata, o ścieŜce wzdłuŜ Mosinki mówimy 
ileś lat”. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe mówiło się o projekcie budowy targowiska, 
Ŝe będzie gotowy w listopadzie 2009 roku, dzisiaj dowiadujemy się, Ŝe będzie to około marca 
2010 roku i „nad tym boleje”.  Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe wie, jak się pozyskuje 
środki europejskie i Ŝe zajmuje to nierzadko bardzo wiele czasu. Radny Wojciech Adamski 
pytał, czy zostały złoŜone przez gminę wnioski. Radny Wojciech Adamski podkreślił, Ŝe ma 
uznanie dla pracy Skarbnika Gminy, jednak nie widzi wizji rozwoju gminy na najbliŜsze lata. 
Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe od trzech lat mówi się o tym samym. Radny Wojciech 
Adamski wyraził dezaprobatę dla prac radnych powiatowych – w innych gminach powiatu 
będą budowane ścieŜki rowerowe, w naszej gminie ani jedna. Radny Wojciech Adamski 
podkreślił, Ŝe poprawki, które znane były do projektu budŜetu wcześniej, mogły zostać juŜ            
w nim uwzględnione. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, Ŝe 
poprawki do projektu budŜetu mogą zostać przegłosowane dopiero podczas sesji budŜetowej, 
wcześniej nie mogą znaleźć się one w budŜecie. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, Ŝe 
radny Wojciech Adamski ma prawo, jak kaŜdy radny do wpływu na kształt budŜetu, 
poniewaŜ to rada ma prawa do wszelkich zmian w budŜecie, jeśli tylko wykaŜe fundusze na 
realizację danego zadania. Radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, Ŝe dowodem na to  jest 
fakt, iŜ Rada Miejska w Czempiniu podczas poprzedniej sesji budŜetowej zgłosiła wniosek 
dotyczący budowy sali sportowej, której budowa juŜ się zakończyła. Radny Krzysztof 
Sankiewicz wskazał, Ŝe rada ma moŜliwość dyskusji z Burmistrzem na temat kierunków 
rozwoju gminy i zadań, które mają być realizowane. 
 
Radny Jerzy KrzyŜostaniak wyraził niezrozumienie dla wystąpień radnego Wojciecha 
Adamskiego, wskazując, Ŝe prace rady mają miejsce w komisjach, na których są 
przedstawiane wnioski do projektu budŜetu. Radny Jerzy KrzyŜostaniak wskazał, Ŝe nie wie, 
czyją winą jest to, Ŝe wniosek komisji nie został przekazany dalej; poniewaŜ na wspólnym 
posiedzeniu Komisji Oświaty i Komisji Rewizyjnej został przygotowany jeden wniosek, który 
przekazano dalej. Radny Jerzy KrzyŜostaniak wyraził zdziwienie dla faktu, iŜ radny Wojciech 
Adamski monituje w sprawie budowy ścieŜek rowerowych, tymczasem zawsze podkreślał, Ŝe 
„chodzi w błocie”.  
 
Radny Piotr Wojciechowski zawnioskował o zakończenie polemiki, w której nie ma treści 
merytorycznych dotyczących projektu budŜetu gminy Czempiń na 2010 rok. Radny Piotr 
Wojciechowski potwierdził, Ŝe wniosek przekazany do Komisji Finansów został opracowany 
wspólnie przez dwie komisje, których członkowie uznali, Ŝe najlepszą inwestycją będzie 
rozwój sportu wśród dzieci.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, Ŝe jest to 
dyskusja nad projektem budŜetu i kaŜdy radny moŜe wyrazić swój pogląd. Radny Krzysztof 
Sankiewicz wskazał, Ŝe kaŜdorazowo procedura uchwalania budŜetu odbywa się w taki sam 
sposób, który jest ściśle określony w uchwale Rady Miejskiej w Czempiniu. 
 
Radny Włodzimierz Kuciak wskazał, Ŝe Komisja Rolnictwa składając wnioski do budŜetu 
gminy Czempiń na 2010 rok dąŜyła do tego, aby jak najwięcej zadań zrealizować w obszarze 
budowy dróg, dlatego teŜ jest usatysfakcjonowany projektem budŜetu i zdaje sobie sprawę, Ŝe 
za taką ilość środków moŜna zrealizować ograniczoną liczbę zadań.  
 
Salę obrad opuścił radny Jacek Jaśkowiak, wobec czego Rada Miejska w Czempiniu 
obradowała w liczbie 13 osób.                                    
                          

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę nr XLII/248/09 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 17 grudnia 2009r.             
w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Czempiń na 2010 rok przedstawioną wraz 
uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy Czempiń Halinę Łączną. 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 
Na salę obrad powrócił radny Jacek Jaśkowiak, wobec czego Rada Miejska w Czempiniu 
obradowała w liczbie 14 osób.     
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Do punktu 6 porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 
Miejskiej w Czempiniu na 2010 rok przedstawionego przez Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej radnego Piotra Wojciechowskiego, uwag nie wniesiono.    
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę nr XLII/249/09 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 17 grudnia 2009r.             
w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej                    
w Czempiniu na 2010 rok przedstawioną przez Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej radnego Piotra Wojciechowskiego. 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 7 porządku obrad:  
 
Do Sprawozdania z działalności Burmistrza Gminy Czempiń w okresie międzysesyjnym oraz 
wykazu zarządzeń stanowiącego załącznik nr 11 do niniejszego protokołu, uwag nie 
wniesiono.  
 
Do punktu 8 porządku obrad:  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, Ŝe 
w okresie międzysesyjnym reprezentował Radę Miejską w Czempiniu: 

• na sesji Rady Powiatu Kościańskiego; 
• na obchodach 25 – lecia Sekcji Tkaniny Artystycznej w Czempiniu wraz z radnym 

Aleksandrem Wielińskim i radną ElŜbietą Grygier; 
• brał udział w sesji MłodzieŜowej Rady Miejskiej w Czempiniu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, Ŝe 
wpłynęło pismo od OSP Głuchowo – załącznik nr 12 do niniejszego protokołu; na które 
udzielił odpowiedzi w treści przytoczonej – załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.   
 
Do punktu 9 porządku obrad:  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska udzieliła odpowiedzi na interpelację radnego Aleksandra 
Wielińskiego w sprawach: 

• naprawy studzienki na ulicy Słowackiego w Czempiniu – Burmistrz Dorota Lew – 
Pilarska wskazała, Ŝe ma wątpliwość, czy uszkodzenie to powstało w wyniku 
równania dróg, dlatego, Ŝe równanie dróg zakończono dwa miesiące temu i nie było 
do tej pory zgłoszenia, Ŝe studzienka w trakcie równania uległa zniszczeniu. 
Burmistrz podkreśliła, Ŝe równanie nadzorowane było przez pracownika ZGK, 
zwłaszcza pod kątem ewentualnych uszkodzeń studzienek. Burmistrz wskazała, Ŝe           
w dniu jutrzejszym sprawa zostanie wyjaśniona przez Dyrektora ZGK.     

• oznakowania znakami ostrzegawczymi muld połoŜonych na ulicy śeromskiego                
w Czempiniu – Burmistrz Dorota Lew – Pilarska przypomniała, Ŝe podczas sesji               
w dniu 2 grudnia 2009 roku poinformowała, Ŝe tablice zamówiono, skoro nie są 
jeszcze zamontowane, to znaczy, Ŝe jeszcze ich nie dostarczono do Urzędu i nie ma 
Ŝadnego wpływu na czas wyprodukowania tablic. Burmistrz wskazała, Ŝe jak tylko 
zostaną dostarczone, zamontuje je firma, która kładła muldy na ulicy.     
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Do punktu 10 porządku obrad:  
 
Radny Stanisław Owsianny podziękował Burmistrz w imieniu mieszkańców za szybką 
reakcję w sprawie naprawy dziur w nawierzchni ulic na Osiedlu nr 6 w Czempiniu.  
 
W odpowiedzi na pytanie radnego Krzysztofa Giemzy o zarządzenie w sprawie powołania 
komisji do przeprowadzenia naboru na stanowisko so straw wdraŜania funduszy, Burmistrz 
Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła, Ŝe osoba ta zajmować się będzie wdraŜaniem funduszu 
sołeckiego, jak równieŜ innych funduszy; o potrzebie zatrudnienia takiej osoby była mowa 
przed podjęciem przez Radę Miejską uchwały o funduszu sołeckim.  
 
Sołtys Betkowa Eugeniusz Pawlak zgłosił problem przy drodze powiatowej Gorzyce – 
Słonin – rolnik składuje blisko drogi obornik i podczas roztopów zalana jest droga, co 
powoduje trudności w przejechaniu.  
Sołtys Eugeniusz Pawlak wskazał na problem odcinka rowu pomiędzy Betkowem                         
a Słoninem, który powoduje, Ŝe rolnik ze swojego pola musi przewozić zboŜe do 
wymłócenia, poniewaŜ nie moŜe tam wjechać kombajn. 
 
Kierownik Referatu Gospodarki Gruntami Roman Skrzypczak wyjaśnił, Ŝe wspomniany 
rolnik zwrócił się do Urzędu Gminy w Czempiniu, Burmistrz przekazała sprawę Staroście 
Powiatu Kościańskiego, poniewaŜ rów jest własnością Skarbu Państwa, a zarządza nim 
Starosta Kościański, dlatego teŜ rolnik musi otrzymać informację od Starosty.        
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, Ŝe sprawa obornika zalegającego przy 
drodze powiatowej zostanie przekazana do zarządcy drogi. 
 
Kierownik Posterunku Policji w Czempiniu Dariusz Piotrowski w sprawie oznakowania 
muld – progów zwalniających, wyjaśnił, Ŝe z przepisów ruchu drogowego wynika, Ŝe jeśli 
muldy znajdują się w strefie zamieszkania, jaką jest ulica śeromskiego, to Ŝadne przepisy nie 
nakładają obowiązku, aby je oznakować. Dariusz Piotrowski wskazał, Ŝe z faktu, iŜ jest to 
strefa zamieszkania wynikają określone zasady – na przykład ograniczenie prędkości do 
20km/h, dlatego kierowca wjeŜdŜając w taką strefę powinien muldy zauwaŜyć i przejechać 
przez nie w taki sposób, aby nie uszkodzić samochodu. Dariusz Piotrowski podkreślił, Ŝe 
gmina nie ma obowiązku zamontowania oznakowania pionowego.     
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz złoŜył przybyłym 
Ŝyczenia świąteczne i noworoczne.  
 
Do punktu 11 porządku obrad:  
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu zamknął 
obrady XLII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu.  
 
 
Protokołował:                                                           Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu  
mgr M. Głucha                                                                 /-/ Krzysztof Sankiewicz  
Kierownik Referatu Organizacyjnego   
 
 
 


